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شماره جدید مجله 
دیلمان)ویژه نوروز 1400( 

منتشر شد

با تیتر  بخش فرهنگی - شماره جدید مجله دیلمان 
روی جلد »تاریکخانه مافیا« منتشر شد. این شماره به 
موضوع مناقشه برانگیز »مافیای ایرانی« پرداخته است. در 
دیلمان نوروزی با ۴۸۰ صفحه مطالب تولیدی، گفت و 
گوها و گفتارهایی خواندنی و دست اول داریم با مجید 
تفرشی، حسین راغفر، شاپور رواسانی، صالح نیکبخت، 
ناصر فکوهی، غلامعباس توسلی، مجید حسینی، فرامرز 
امیراحمدیان،  بهرام  صابری،  محمدرضاتوکلی  اختراعی، 
مجید دانش آراسته، محمد باقری و ... همچنین ترجمه 
آنا شوگاری، هانا روبرت، جیکوب برگزی،  از  هایی ناب 
جیانمارکو  جیوردانو،  کریستین  بریل،  کایسر  نیکولاس 
دلوکا،  گیاکومو  دفو،  گیسپ  اوقلو،  عاصم  دارن  دانیلی، 
ادوارد کلیمانز، دنا رنگا، علی رکنی، مریم حسین نژاد، 
منتشر  نخست  بار  برای  همه  که   ... و  جنگلی  شوکا 
از  مجله  مختلف  های  بخش  در  گفتارهایی  شوند.  می 
جستارهایی در جهان ما گرفته تا اندیشه، سفرنامه، زنان، 
امیرحسین  از عظیم محمودآبادی،  کتابنامه؛  و  داستان 
نوربخش، نرگس مقدسیان، غلامرضا مرادی، شهلا باقری، 
سمیه زارع ، امین حق ره، سعید سلطانی، زهرا گودرزی، 

زهرا زارع، مهدی بازرگانی و ... 
از سه شنبه ۱۹  و همراهان همیشگی مجله  مخاطبان 
اسفند می توانند دیلمان را از کیوسک های مطبوعاتی و 
کتابفروشی های سراسر کشور و یا از طریق پستی با تماس 
تهیه  واتساپ ۰۹۱72۰5۹۹62  به  پیام  ارسال  یا  تلفنی 

نمایند. مجله در کمترین زمان برایتان ارسال خواهد شد.

ضیاءالدین خالقی مطرح کرد

عاشقانه های آبکی و باندبازی
بخش فرهنگی - ضیاءالدین خالقی از نبود سنت ها و 
آیین های ملی در شعر امروز و وجود عاشقانه های آبکی و 
باندبازی های آن چنانی در آن می گوید و بر این که باید به 

سنت ها نگاه امروزی داشت، تاکید می کند.
آیین ها و  ایسنا درباره جایگاه  با  این شاعر در گفت وگو 
سنت های ایرانی در ادبیات و به ویژه شعر سال های اخیر 
اظهار کرد: با آن چه از بابت پرداختن به سنت ها و آیین ها 
در شعر معاصر می بینیم، می توان گفت از میان شاعران بعد 
از نیما، همانند شاملو، ابتهاج، کسرایی و به خصوص اخوان 
با زبان و نگاهی تازه به ملیت و سنت ها می پرداختند. اما 
بعد از آن ها دیگر چنین جلوه ای در شعر امروز نمی بینیم.

باندبازی های  و  آبکی  عاشقانه های  وجود  از  سپس  او 
آن چنانی در شعر امروز گفت و افزود: وضعیت پرداختن 
به آیین ها و سنت های ملی حتی تا دهه 7۰ هم خوب 
بود، بعد از آن رکودی ایجاد شد اما امروزه با وجود برخی 
آبکی  عشق های  شاعران  بیشتر  دغدغه  اصیل  شاعران 
و پرداختن به مسائل این چنینی است. شاعران اغلب به 
مسائل »من تو رو دوست دارم« و »تو منو دوست داری« و 
به عریان و جلف کردن مسائل عاشقانه پرداخته اند؛ در واقع 
شعر )چه غزل و چه شعر نو( پس از دهه 7۰ به این سمت 

رفته و انگار دیگر پرداختن به سنت ها خیلی معنا ندارد.
خالقی همچنین با بیان این که پرداختن به آیین ها نیازمند 
سواد و فرهنگ است، گفت: من نمی خواهم به جوانان مان 
که از جوانان دیروز روشن فکرتر هستند، توهین کنم اما 
کم تر دیده می شود که به این مسائل بپردازند. امروزه آن ها 
که شاخص اند، میدان دار نیستند، مثلا ما مجله ادبی خوبی 
نداریم یا اگر مجله ای هم داریم دست افراد متوسط رو به 
بالا است که چیزی از سنت، فرهنگ و ملیت نمی دانند. 
اگر بدانند هم آن طور که شاعران بعد از نیما می دانستند، 

نمی دانند.
این شاعر در ادامه بیان کرد: آیین ها اصلا در شعر امروز 
می زند؛  را  خودش  حرف  کس  هر  و  نمی شوند  دیده 
به جامعه  را  یعنی حرف شخصی خود  درحالی که شعر 
گسترش دادن و منیت خود را به من اجتماعی و سیاسی 

گسترش دادن تا مخاطب را هم دربرگیرد.
او به کیفیت گزیده شعرهایی که این روزها منتشر می شوند 
هم اشاره کرد و گفت: دغدغه من همیشه این است که 
یک سری از کارهای بعد از انقلاب را )به ویژه در حوزه شعر 
نو( گزینش کنم. چون گزینش هایی که حالا درمی آیند، 
معلوم نیست براساس چه معیاری هستند و اغلب افرادی 
و  متخصص  می کنند،  منتشر  و  انتخاب  را  این ها  که 

صاحب نظر نیستند که میدان دار شعر ما شده اند.
ضیاءالدین خالقی همچنین با بیان این که همه چیز به 
نحوی به هم ریخته و هیچ معیاری وجود ندارد، اظهار کرد: 
شاعر امروزی باید با نگاهی امروزی آیین ها و سنت ها را 
نشان بدهد، اگر بخواهد آن ها را با نگاه گذشته نشان بدهد، 
واپس گرا می شود و این به درد نمی خورد. شاعر امروز باید 
کلاسیک بشود نه این که کلاسیک باشد. پس باید به هر 
چه در گذشته وجود دارد )از جمله سنت ها( هم با نگاه 
امروزی نگاه کنیم.  او در پایان درخصوص پرداختن به 
آیین های غیرایرانی در شعر امروز گفت: من چنین چیزی 
را ندیده ام اما اگر وجود دارد، با آن مخالف ام، چون ما باید از 
خودمان بگوییم، نویسنده یا شاعر حرفه ای و جهانی کسی 
است که یک نویسنده یا شاعر بومی باشد و ما اول باید 

بومی باشیم و بعد جهانی.
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}فرهنگ و هنر {

»شیار 14۳« فیلم افتتاحیه مراسم 
بزرگداشت روز جهانی زن در اسپانیا

بخش فرهنگی - مراسم بزرگداشت روز جهانی زن با نمایش فیلم 
افتتاحیه  به عنوان فیلم  آبیار  به کارگردانی نرگس  »شیار ۱۴۳« 
این برنامه آغاز گردید این مراسم از روز 5 الی ۱7 مارچ با پخش 

فیلم های مختلف از زنان سینماگر ادامه خواهد داشت.
موفق  )کارگردان  آبیار  نرگس  خانم  حضور  با  افتتاحیه  مراسم 
فرهنگی سفارت مکزیک در  )رایزن   ارنستو سوسا  آقای  ایرانی(، 
اکوادور(، دکتر زهرا رضی )رییس انجمن سینمایی ایران ، اسپانیا و 
آمریکای لاتین ) ستاره ( ازاسپانیا( و مدیران و نمایندگان فرهنگی 
دکتر  نیز  و  آرژانتین   ، مکریک   ، شیلی   ، اروگوئه  کشورهای  از 
از زوم و فیس  تلفیقی  به شکل   ، اکوادور(  ایران در  پابرجا)سفیر 
بوک  برگزار شد. به شکلی که اعضای هسته مرکزی از طریق زوم 
حضور به هم رساندند و سایر علاقمندان و مخاطبان از طریق فیس 
بوک به این برنامه پیوند داده شدند و در مجموع ۴5۰ نفر در این 

وبینار شرکت داشتند.
هدف از برگزاری این مراسم تجلیل از سینماگران زن و به تصویر 
کشیدن آثارشان در چارچوب روز جهانی زن بود. در این مراسم 
نرگس آبیار ضمن پاسخگویی به سوالات شرکت کنندگان در مورد 
فیلم »شیار۱۴۳« و فیلم »نفس«، خاطر نشان ساخت که زنان از 
قدرت خارق العاده ای برخوردار هستند و باید به این مساله ایمان 
داشته باشند. وی با توصیف و تشریح سمبل های و نمادهایی که در 
فیلم هایش به کار رفته بود به کدگشایی و تشریح بیشتر جزییات 

فیلم پرداخت که با تحسین و توجه حاضرین مواجه گردید.

وقتی یک هنرمند »خائن« می شود
بخش فرهنگی - انتشار مجدد یک مصاحبه قدیمی از »کلئوئی 
ژائو« کارگردان فیلم »سرزمین آواره ها« موجب شده گروهی در 

کشور زادگاهش چین او را یک خیانت کار معرفی کنند.
به نقل از فیگارو، موفقیت فیلم »سرزمین آواره ها« در جوایز گلدن 
گلوب و کسب جایزه بهترین فیلم و کارگردانی این جوایز در ابتدا 
مورد استقبال فراوان مردم و رسانه های چینی قرار گرفت اما انتشار 
سال  در  فیلم  مجله  یک  با  چینی  کارگردان  این  مصاحبه  مجدد 
2۰۱۳، کمپینی را علیه شانس نخست جوایز اسکار امسال به راه 
انداخته است.  »ژائو« که در چین متولد شده و در آمریکا زندگی می 
کند، نخستین زن سینماگر آسیایی است که موفق به کسب جایزه 
بهترین فیلم جوایز گلدن گلوب می شود و او همجنین پس از »باربارا 
استرایسند« دومین زن در تمام ادوار جوایز سینمایی است که برنده 

شاخه بهترین کارگردانی شده است.  
موفقیت های فیلم »سزمین آوارها« که به زندگی هیپی های مدرن 
در آمریکا می پردازد او را به یک افتخار ملی در کشور زادگاهش چین 
تبدیل کرده بود اما انتقاداتی که او در سال 2۰۱۳ نسبت به کشور 
مطرح کرده بود دوباره منتشر شده حواشی زیادی برای این کارگردان 
۳۸ ساله ایجاده کرده است. »ژائو« حدود یک دهه پیش در مصاحبه 
ای که به او نسبت داده شده عنوان کرده چین جایی است که در 
همه جای آن دروغ وجود دارد و او همچنین گفته ، اکنون کشورش 

آمریکاست. 
برخی از چینی های ملی گرا و افراطی در فضای مجازی با واکنش به 
این صحبت ها، »کلوئی ژائو« را یک خائن توصیف کرده اند، اتفاقی 
که احتمالا اکران فیلم »سرزمین آواره ها« را در چین با مشکلاتی رو 

به رو کند که قرار بود از 2۳ آوریل آغاز شود. 
در اولین واکنش ها به این اظهارنظر، پوسترهای فیلم »سرزمین آواره 
ها« از بستر شبکه های اجتماعی چینی حذف شده و همچنین سایت 
های فروش آنلاین بلیت سینما در چین نیز تاریخ اکران این فیلم را 

از فهرست برنامه های اکران خود کنار گذاشته است. 
»سرزمین آوارها« با کسب ۱65 جایزه سینمایی شامل دو جایزه 
گلدن گلوب بهترین فیلم و کارگردانی، بخت نخست درخشش در نود 

و سومین دوره جوایز آکادمی اسکار محسوب می شود.

»حس سوم« فخیم زاده پخش می شود
را  سوم«  »حس  تلویزیونی  سریال  آی فیلم   - فرهنگی  بخش 
از چهارشنبه، ۱۹ اسفند ماه پخش می کند؛ این سریال جایگزین 

»آشپرباشی« خواهد شد. 
به   سوم«  »حس  سریال  آی فیلم،  شبکه  روابط عمومی  از  نقل  به 
کارگردانی مهدی فخیم زاده که در سال ۱۳۸۴ از شبکه دو سیما 
داده  نمایش  کشور  داخل  در  آی فیلم  مخاطبان  برای  شد،  پخش 
می شود. خلاصه داستان این سریال از این قرار است: سیما پس از یک 
سانحه قدرت بویایی عجیبی پیدا می کند و حس بویایی اش به گونه ای 
تقویت می شود که قادر به رهگیری مواد مخدر است. او و شوهرش با 

این کار، از مردم اخاذی می کنند و ... .
از بازیگران این مجموعه می توان به مهدی فخیم زاده، نسرین مقانلو، 
کامران  و  دهقان نسب  فاطمی، حبیب  انوشیروان  برخورداری،  لیلا 

تفتی اشاره کرد.
»حس سوم« هر شب ساعت 2۰ از آی فیلم فارسی پخش می شود و 

بازپخش آن نیز در دو نوبت ۴ و ۱2 روز بعد خواهد بود.

هزینه ۵۵ میلیون دلاری برای 
»چشم آبی روشن«

بخش فرهنگی -  نتفلیکس در بازار فیلم اروپا با خرید امتیاز پخش 
جهانی »چشم آبی روشن« به قیمت 55 میلیون دلار رکورد شکست.

فیلم »چشم آبی روشن« به کارگردانی اسکات کوپر با بازی کریستین 
بیل به مبلغ 55 میلیون دلار توسط نتفلیکس خریده شد.

با چندین  این فیلم  امتیاز پخش  برای به دست آوردن  نتفلیکس 
پخش کننده دیگر رقابت کرد و سرانجام با این رقم رکوردشکن موفق 

شد.
این فیلم که کوپر بیش از یک دهه آن را در برنامه ساخت داشت 
درباره تلاش برای حل معمای قتل هایی است که سال ۱۸۳۰ در 

آکادمی ارتش ایالات متحده رخ دادند.
در این فیلم کریستین بیل در نقش یک کارآگاه ماهر ظاهر شده 
که درباره این قتل ها تحقیق می کند و برای این کار از جوانی کمک 

می گیرد که بعدها به عنوان ادگار آلن پو به شهرت می رسد.
کوپر فیلمنامه این فیلم را با اقتباس از رمانی از لوییس بایار به همین 
نام نوشته است. کراس کریک که تهیه کننده فیلم تحسین شده 

»دادگاه شیکاگو 7« بوده این فیلم را تهیه می کند.

بیل در کنار کوپر هم تهیه کننده فیلم خواهند بود.
این پروژه در پاییز فیلمبرداری می شود و بیل پس از پایان بازی اش در 
فیلم جدید و بی نام دیوید او.راسل و »ثور: عشق و آذرخش« که هر 2 

در دست تولید هستند، در این فیلم بازی می کند.
این فیلم سومین همکاری کوپر و بیل خواهد بود و آنها پیشتر در 

فیلم های »خارج از کوره« و »دشمنان« با هم همکاری کرده بودند.

موضع گیری مثبت و منفی کاربران خبرآنلاین نسبت به بازیگر سرشناس

شهاب حسینی و عوارض و عواقب تزریق واکسن کرونا
مهسا بهادری

شهاب حسینی هنگام واکسن زدن در آمریکا ماسکی به صورت داشت که حاشیه های 
بسیاری برای این بازیگر به ارمغان آورد و سبب شد او از اینستاگرام خداحافظی کند.

زمانی که سیدشهاب الدین حسینی، به مرکز تزریق واکسن کرونا در آمریکا مراجعه کرد، 
هیچ وقت فکر نمی کرد انتشار دو عکس و فیلم از او، دردسرهای فراوانی را برایش به ارمغان 
می آورد. یک عکس او را با ماسکی با نشان گیاه ماری جوانا در صف نشان می داد و دیگری 
او را در حال تزریق واکسن فایزر یا مدرنا. همین تصاویر کافی بود که سیل انتقادات از این 

بازیگر سرشناس، فضای مجازی را پر 
کند و هم ماسک مسئله دارش و هم 
بحثی  به  او،  زدن  آمریکایی  واکسن 

داغ تبدیل شود.
شهاب حسینی تلاش کرد با انتشار 
یک متن، درباره نحوه واکسن زدنش 
توضیح دهد؛ او تاکید کرد هیچ نیت 
برای  مشخصی  برنامه ریزی  و  قبلی 
زدن واکسن نداشته است و به اصرار 
یکی از دوستانش  در صف واکسن 
ایستاده و تنها ماسک موجود  مازاد 
در خودرواش را هم به صورت زده که 

هیچ معنایی ندارد.
شهاب  به  حملات  این حال،  با 
و  نکرد  پیدا  کاهش  حسینی 
بسیاری از کاربران او را به دو رویی، 
بی اعتنایی به مردم کشورش، اتخاذ 
سیاسی  متناقض  و  متضاد  مواضع 
این  کردند.  متهم   ... و  اجتماعی  و 
وضعیت چنان عرصه را بر این بازیگر 
از  او تصمیم گرفت   تنگ کرد، که 

اینستاگرام خداحافظی کند.
است،  همراه  انتقاداتی  با  سلبریتی ها  رفتارهای  از  برخی  که  حالی  عین  در  همیشه 
موافقت هایی را هم با خود به همراه دارد، به طور مثال در تاریخ ۱۰ اسفند و فردای روزی 
که حسینی از اینستاگرام خداحافظی کرد، محسن چاوشی، خواننده موسیقی پاپ، با انتشار 

عکسی از شهاب حسینی، پستی اینستاگرامی را در حمایت او منتشر کرد .
موافقان و مخالفان ماجرای واکسن زدن شهاب حسینی، در خبرهای مربوط به این ماجرا 
در خبرآنلاین هم، دیدگاه ها و سخنان خود را مطرح کردند که بد نیست نگاهی به آن ها 

بیندازیم.
شهاب حسینی حق دارد هر جا دوست دارد واکسن بزند

عده ای از کاربران خبرآنلاین معتقد بودند که او عین حقیقت را می گوید و ضرورتی ندارد 
که بخواهد دروغ بگوید، کاربری با نام حامد که خودش ساکن کالیفرنیا است درباره همین 
موضوع نوشت: »آقای حسینی کاملا درست گفتند. من در کالیفرنیا زندگی می کنم و در 
جریان هستم که داروخانه ها در روز یک تعداد محدود واکسن اضافی دارند که بدون نوبت 
و بدون اولویت در آخر وقت تزریق می کنند. تعداد تقریبا قابل توجهی از ایرانی ها در اینجا 
واکسن زدند بدون این که در اولویت باشند. بحث پارتی بازی و ... هم به هیچ عنوان مطرح 
نیست، چون اگر مازاد روزانه تزریق نشود، به علت محدودیت های خاص نگهداری باید دور 
ریخته شود. اگر به چند داروخانه آخر وقت سر بزنید، احتمالا با کمی شانس می توانید 
واکسن بزنید.«  کاربر دیگری با نام آرنیکا دادخواه که او هم ساکن آمریکا است، در تایید 
ایالتی که آقای شهاب  بازیگر نوشت: »بله همین طور هست. من هم در  حرف های این 
حسینی هستند، زندگی می کنم و مازاد واکسن داریم. برای کسانی که موضوع را نمی دانند 

و نظر می دهند خیلی متاسفم.«
ولی امیرعلی، در نگاهی متفاوت، واکسن زدن شهاب حسینی را یک امر شخصی دانست که 
نیازی نیست آن بازیگر، بابت آن توضیح دهد. او در این رابطه نوشت: »نمی دانم چرا شهاب 
حسینی باید جواب بدهد؟ اولا انسان تا زمانی که به هر شکلی به کسی یا چیزی آسیب 
نزند، نیازی ندارد به کسی جواب بدهد، ثانیا حق زحمت کشیدنش را دریافت کرده است، 
برای حفظ سلامتی خودش و اطرافیانش این کار را انجام داده است، مملکت مان این طوری 
شده است که کسانی که کارشان را درست انجام نمی دهند، پاسخگو نیستند هیچ، طلب کار 

هم هستند، کسانی که سرشان در زندگی خودشان است و کاری به کار کسی ندارند.«
نظر من هر کسی هر کاری که  نوشت: »به  این موضوع  درباره  نیما هم  نام  با  کاربری 
می خواهد، می تواند انجام دهد، به قول بعضی ها عشقش می کشد. یک عده هم دنبال حاشیه 
هستند و می خواهند ارزش سوپر استار عزیزمان را پایین بیاورند. ایشان اصلا دوست دارد که 

خارج واکسن بزند به ما چه ربطی دارد؟«
مخالف دو رویی هستیم

اما عده دیگری از کاربران معتقد بودند، در این ماجرا، شهاب حسینی صداقت نداشته و دو 
رویی پیشه کرده است.

مخاطب بی نامی انتقاد کرد: »حداقل شهامت داشته باش بگو پول داده ام و لابی کرده ام و 
خارج از نوبت و غیرقانونی واکسن زده ام.«

کاربر دیگری هم درباره نحوه دسترسی این هنرمند به واکسن نوشت: »موضوعی با نام 
واکسن مازاد و غیره وجود ندارد. در آمریکا هنوز واکسیناسیون افراد پرخطر و کادر درمانی 

در حال انجام است و واکسیناسیون شهروندان عادی هنوز شروع نشده است.«
با نام »یک بنده خدا« هم نوشت: »بیشترین مورد آزاردهنده در مورد  دنبال کننده ای 

سلبریتی ها، چرخش سریع و زیاد نظرات و افکارشان متناسب با منافع شان است. سوال 
مهمی که برای من به وجود آمد، این بود که از میان ۳۳2 میلیون آمریکایی، یک یا دو 
نفر متقاضی دریافت واکسن نبودند که جا برای ایشان و رفیق شان در صف مازاد باز شده 

است؟«
کاربر بی نامی دیگری، در اعتراض به رفتار این بازیگر نوشت: »مشکل این است که این 
دوستان ... باید مطالبه گر خواسته های به حق مردم از جمله واکسیناسیون سریع عمومی 

باشند، نه این که به فکر خودشان باشند و گلیم خود را از آب بیرون بشکند.«
موافقان و مخالفان رفتن شهاب 

حسینی از اینستاگرام
زدن  واکسن  حواشی  و  ماجراها 
که  گرفت  بالا  قدری  به  حسینی 
هجمه های  با  مجازی  فضای  در 
موضوع  همین  شد،  مواجه  زیادی 
باعث شد که حسینی از اینستاگرام 
خداحافظی کند، عده ای از کاربران 
خبر  این  انتشار  از  پس  خبرآنلاین 
از  رفتن  با  حسینی  بودند،  معتقد 
اینستاگرام نشان داد که این فضای 
سطح  افراد  برای  جایی  مجازی، 
پایین است، عده دیگری هم معتقد 
بودند، او از موقعیت و حرف هایی که 
علیه او زده می شد فرار کرد و همین 
بسیار  او  که  می دهد  نشان  موضوع 
ترسو است. البته کاربرانی هم معتقد 
بودند که چرا همچین موضوعی باید 
از کاربران  باشد، یکی  حائز اهمیت 
موضوع  این  درباره  احمدی  نام  با 
با  و  باهوش  ملت  »این  نوشت: 

فرهنگ هیچ دغدغه دیگری به جز واکسن زدن شهاب در آمریکا ندارند؟«
دنبال کننده بی نام دیگری نوشت: »چرا واکسن زدن یک نفر باید آن قدر برای بعضی ها 
سخت باشد؟ هر کدام از ما در زندگی به دنبال بهترین ها هستیم، ایشان هم مثل ما هستند، 

چه اشکالی دارد که از این فرصت استفاده کرده است؟«
یکی از مخاطبان بی نام هم درباره عملکرد این مجری نوشت: »کلا حل شدن در سیستمی 
که دورویی را ترویج می دهد این عواقب را هم دارد، خصوصا که مردم به قدری بی سواد و 

بدون  بینش نیستند که ظاهر بین باشند.«
مهاجر هم نوشت: »آیا شهاب حسینی باید در مورد واکسن زدنش پاسخگو باشد و یا کسانی 

باید پاسخگو باشند که کفایت و لیاقت انجام واکسیناسیون در سطح کشور را ندارند؟«
کاربری با نام »ال ام« درباره جدایی این بازیگر از فضای مجازی نوشت: »بسیار عالی ای 
کاش همه ما با کناره گیری از فضای مجازی دنبال خلاقیت و آرامش باشیم و فضا برای 
یک عده انسان های از درون تهی که قصد خودنمایی در شبکه های مجازی دارند تنگ تر 
کنیم. من خودم تا به حال اینستاگرام را نداشتم و نصب هم نخواهم کرد چون آرامش 
فکری و ذهنی خودم را مدیون همین فکر صحیح هستم اینستاگرام تبدیل به محیط 

ناامنی شده است.«
و  دیدن صداقت  طاقت  بلکه  نمی کنی،  مجاز خداحافظی  دنیای  »با  نوشت:  هم  عباس 
حرف های درست را نداری و می خواهی مثل کبک سرت را داخل برف کنی و از درد دل 

هیچکس خبر نداشته باشی، همین.«
چاوشی یک چیز می داند که از حسینی حمایت می کند

با حمایت چاوشی از شهاب حسینی و انتشار خبرش در خبرآنلاین، بیشتر کامنت های 
منتشر شده زیر این مطلب، در حمایت از این خواننده و بازیگر بود و نظر منتقدان، فضای 

کم تری را اشغال کرد.
از جمله، کاربری با اشاره به این موضوع نوشت: »آقای خاص موسیقی ایران بی نظیرترین و 
بهترین خواننده ایران هستند، که از آقای شهاب حسینی به حق حمایت کردند. چون آقای 
شهاب حسینی هم جزو بازیگران بی بدیل و تکرارنشدنی ایران هستند. به نظر من هر کسی 

در هر جایگاهی یه زندگی خصوصی برای خودش دارد و ...«
از من و  از مخاطبان ناشناس هم نوشت: »خب حتما محسن چاوشی رفیقش را  یکی 
شما بیشتر می شناسد، حتما می داند، این همه توهین و تهمتی که به شهاب حسینی 
زده می شود،  واقعا به ناحق است و گرنه در این شرایط کسی بخواهد از شهاب حسینی 
دفاع کند، یعنی خیلی وجود و شجاعت دارد و خیلی به او فشار آمده و نتوانسته این همه 

بی احترامی را تحمل کند، واقعا هر جفت شان عالی هستند.«
کاربر دیگری نوشت: »چقدر با معرفت است، در زمانه ای که همه شهاب حسینی را قضاوت 
می کنند، محسن چاوشی از او حمایت می کند، هرجفتشان در حیطه کاریشان درجه یک 

و دوست داشتنی هستند.«
سجاد هم در تشویق رفتار چاوشی نوشت: »کار خوبی کرد از او دفاع کرد، رفیق به ایشان 
می گویند، با حمایت آقای چاوشی که آدم حسابی است با خودم گفتم شاید چاوشی یک 
چیزی می داند که ما نمی دانیم ،حتما رفیقش را بهتر از ما می شناسد، حتما شهاب حسینی 

را قبول دارد که از او حمایت می کند.«
سهراب هم تاکید کرد: »مشکل شهاب حسینی و محسن چاوشی نیست، مشکل عده ایی 
دمدمی مزاج و ساده هستند که هر کسی هر چیزی می گوید قبول می کنند. یکی را بت 

می کنیم که خودش هم در آن می ماند. نمی شود هیچ کسی را شناخت. «

منتشر شده  کلیپ  که  می گوید  دادگستری  یک  پایه  وکیل  یک  بخش فرهنگی - 
از خواننده لس آنجلسی از »جعل عمیق« علیه فیلم »ابد و یک روز« استفاده کرده و 

حق کپی رایت فیلم را نقض کرده است. بنابراین 
هم مالک و هم دادستانی به عنوان مدعی العموم، 

می توانند علیه وی شکایت کنند.
خواننده  یک  از  جنجالی  کلیپی  انتشار  با 
لس آنجلسی به همراه بازیگر فیلم های غیراخلاقی 
که از یکی از سکانس های فیلم »ابدویک روز« 
استفاده کرده است، این سؤال مطرح شده است 
که آیا صاحبان این فیلم سینمایی می توانند در 
دادگاه  و مجامع حقوقی بین المللی از سازندگان 

این کلیپ شکایت کنند یا خیر؟
مسئله  شده،  منتشر  کلیپ  قانون  خلاف  نکته 
رایت  قوانین کپی  نقش  و  فرهنگی  اثر  تحریف 
سازنده  بعضاً  از مصادیق،  برخی  در  است.  فیلم 
آن هجو و یا تحریفی را علیه یک اثر فرهنگی 

و هنری می کند که منجر به نقض قوانین کپی رایت می شود که مورد اخیر نیز با این 
اتهام مطابقت دارد.

در این خصوص ابوذر نصرالهی وکیل پایه یک دادگستری نکاتی را از منظر حقوق با ما 
در میان گذاشت تا به شفافیت این موضوع از این منظر اشاره شود.

نصرالهی بیان کرد که »ماده ۱ قانون حمایت از  مؤلفین و مصنفین، فیلم هایی که با 
مجوز وزارت ارشاد تولید می شوند را مورد حمایت قرار داده است. براساس ماده ۱۹ 
همین قانون، هرگونه تغییر و یا تحریفی در یک اثر هنری و یا یک فیلم و نشر آن ممنوع 
اعلام شده است و براساس ماده 25 همان قانون برای آن از سه ماه تا یک سال حبس 

پیش بینی شده است.
وی ادامه داد: کلیپ منتشر شده در فضای مجازی طبق بررسی های اولیه روشن است که 
از تکنیک جعل عمیق در فیلم »ابدو یک روز« 
استفاده کرده و عملًا حق کپی رایت فیلم را که 
جوایز خارجی را هم به دست آورده، با تحریف 
نقض کرده است. بنابراین طبق ماده 7 و ۸ قانون 
فیلم »ابدویک روز«  مجازات اسلامی، صاحبان 
قانونی  محاکم  در  کیفری  صورت  به  می توانند 
ساخت  به  مبادرت  که  افرادی  علیه  کشورشان 
خصوصاً  کنند.  دعوی  اقامه  کردند،  فیلم  این 
آنکه خواننده کلیپ مذکور یک ایرانی است که 
تابعیت ایرانی آن هنوز سلب نشده است و برای 

همین امکان اقامه دعوی را دارد.
از  دیگری  بخش  در  دادگستری  وکیل  این 
صحبت های خود درباره شکایت صاحبان فیلم 
این کلیپ  انتشار  نتیجه  روز گفت: در  ابدویک 
مبتذل اگر ذینفعان فیلم احساس کنند که فیلم ضرر و زیان مادی به آن وارد کرده 
است، می توانند از دادگاه  مطالبه خسارت کنند که برای رسیدگی به این قبیل موارد، 
شعبه ای تخصصی برای دعاوی بین المللی در مجتمع قضایی شهید بهشتی وجود دارد .

وی در پایان بیان کرد که در خصوص شکایت و ارائه کیفرخواست باید گفت که دو 
جنبه حق خصوصی و عمومی وجود دارد که اولی متعلق به سازنده فیلم است اما درباره 
حق عمومی، دادستان می تواند  به عنوان مدعی العموم علیه سازندگان کلیپ به خاطر 
جریحه دار کردن عفت عمومی و امنیت اخلاقی مردم، وارد عمل شود و متهم را تحت 

تعقیب قرارداده و از طریق پلیس بین المللی احضار کند.«

آیا مالکین »ابدویک روز« می توانند از خواننده لس آنجلسی شکایت کنند؟


